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Kultúrna komisia 
         Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja    

 
Košice: 

  
06. 08. 2024 

Číslo:  04791/2024/OK/39227 

Vybavuje: PhDr. Jana Knežová, PhD. 
tajomníčka komisie 
email: jana.knezova@vucke.sk 
telefón: 055/7268 271 

 
ZÁPISNICA 

z 12. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva Košického         
samosprávneho kraja, konaného dňa 06. 08. 2024 

      vo Východoslovenskej galérii, Košice  
       

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  
2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 
3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2024 
4. III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024   
5. Rozvojové zámery Východoslovenskej galérie a komentovaná prehliadka  
6. Návrhy, podnety a požiadavky  
7. Rôzne 
8. Záver 

 
K bodu č. 1   
Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu zasadnutia komisie 
Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 12. rokovanie komisie.  
 
Predseda komisie skonštatoval, že z celkového počtu 23 členov komisie je prítomných 13 členov, 
čo je nadpolovičná väčšina a  komisia je uznášaniaschopná. Svoju neúčasť na rokovaní komisie 
ospravedlnili 4 členovia. Zároveň informoval, že z rokovania komisie sa vyhotovuje zvukový 
záznam výlučne pre účely zhotovenia zápisnice.  
Návrh programu rokovania komisie bol všetkým členom komisie zaslaný e-mailom.  
Predseda navrhol zmenu poradia prerokovania bodov programu, a to bod č. 5 Rozvojové zámery 
Východoslovenskej galérie a komentovaná prehliadka, navrhol presunúť na záver rokovania 
komisie. Následne požiadal členov komisie o pripomienky alebo doplnenia k predloženému 
programu s navrhnutou zmenou. Žiadne doplnenia ani pripomienky k programu neboli vznesené. 
 
Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe vrátane zmeny poradia bodov 
rokovania ako celku. 
 
Uznesenie č. 26/2024 
Komisia schvaľuje program 12. rokovania komisie. 
 
Hlasovanie č. 1  
Prítomní:  13 
Za: 13                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
Predseda komisie skonštatoval, že program rokovania komisie bol schválený. 
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K bodu č. 2   
Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 
Vyjadrenie:  
PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru kultúry uviedla, že nie sú 
evidované žiadne nesplnené uznesenia ani požiadavky z komisie. 
 
Bez diskusie. 
Na rokovanie komisie prišiel 1 člen komisie, počet prítomných: 14 
 
Uznesenie č. 27/2024 
Komisia berie na vedomie informáciu týkajúcu sa plnenia uznesení a požiadaviek z komisie.  
 
Hlasovanie č. 2  
Prítomní: 14 
Za: 14                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 3     
Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2024 
Vyjadrenie: PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga – poverený riadením odboru financií informoval 
o predkladanom materiáli formou prezentácie, predstavil plnenie základných sumárnych 
indikátorov o hospodárení KSK. Informoval o celkovom plnení rozpočtu i o programovom 
rozpočte kultúry. 
 
Diskusia: 
V diskusii vystúpil Ing. Igor Petrik s otázkami týkajúcich sa výnosu podielových daní a finančnej 
prognózy na rok 2025. Zaujímal sa, či bolo už v návrhu rozpočtu rátané s nižším výnosom a aké 
sú očakávania pre nasledujúci rozpočtový rok. 
Predložené otázky zodpovedal PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga. Uviedol, že KSK sa snaží na základe 
zverejnených predikcií plánovať financie čo najrealistickejšie, či sa už berú do úvahy dáta 
a prognózy Ministerstva financií SR, Národnej banky, Rady pre rozpočtovú zodpovednosť a pod. 
Doplnil, že v prvom polroku 2024 bol pre samosprávy poskytnutý aj mimoriadny transfer z príjmu 
daní právnických osôb (v súvislosti s problematikou daňového bonusu), avšak s tým už do 
budúcne nie je možné počítať. Uviedol, že zatiaľ sme v deficite 4,7 mil. Eur, uvidí sa, aký bude 
ďalší vývoj. 
 
Na rokovanie komisie prišli 2 členovia komisie, počet prítomných: 16 
 
Uznesenie č. 28/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 
predloženého návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 3  
Prítomní: 16 
Za: 16                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
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K bodu č. 4     
III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024   
Vyjadrenie: PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga – poverený riadením odboru financií informoval o obsahu 
predkladaného materiálu formou prezentácie, predstavil finančné úpravy týkajúce sa zvýšenia 
príjmovej a výdavkovej časti a informoval aj o jednotlivých oblastiach a programoch. 
 
Bez diskusie. 
 
Uznesenie č. 29/2024 
Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 4  
Prítomní: 16 
Za: 16                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 5     
Návrhy, podnety a požiadavky  

Daň z nehnuteľnosti – oslobodenie alebo zníženie pre kultúrne organizácie v zriaďovateľskej 
pôsobnosti KSK 
PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru kultúry informovala 
o zvýšení dani z nehnuteľností v roku 2024, ktoré sa dotklo kultúrnych organizácií 
v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK so sídlom v mestách Košice a najmä v meste Rožňava, kde 
medziročný nárast bol až o 15 665,28 Eur. 
V niektorých iných okresných mestách sú kultúrne organizácie od tejto miestnej dane oslobodené, 
alebo nedošlo k až tak rapídnemu zvýšeniu. Apelovala na členov komisie, ktorí sú zároveň 
poslancami v mestských a obecných zastupiteľstvách, aby pri prijímaní VZN o miestnych daniach 
a poplatkoch mysleli na možnosť oslobodenia prípadne zníženia dane z nehnuteľností pre kultúrne 
organizácie, ktoré vykonávajú pre mestá a obce verejnoprospešnú činnosť. V prípade, že sa na 
jeseň budú robiť úpravy, bolo by užitočné túto otázku otvoriť. 
Diskusia: 
K téme dani z nehnuteľností prebiehala dlhá diskusia, v ktorej vystúpili s názormi a podnetmi 
viacerí členovia komisie. Hlavné výstupy z diskusie: 
Ing. Igor Petrik apeloval na vzájomnú spoluprácu medzi regionálnou a miestnou samosprávou, 
aby napríklad aj zo strany KSK boli recipročne vnímané ústretové kroky, napríklad pri zásadách 
hospodárenia s majetkom (napr. vecné bremeno, prenájom pozemkov vo vlastníctve KSK) a pod. 
Uviedol, že je to téma v širšom kontexte a zvyšovanie miestnych daní sa dialo takmer všade 
v snahe kompenzovať výpadok na strane príjmov. Podotkol však, že je to dobrá téma na diskusiu 
a je priestor na hľadanie kooperácie. 
Ing. Dárius Dubiňák navrhol, či z dlhodobého hľadiska nie je možnosť uzavretia zmluvnej dohody 
s mestami a obcami ohľadom zníženia alebo oslobodenia od dani z nehnuteľností, ktoré by 
predstavovalo dlhodobejšiu garanciu. K tomuto návrhu sa vyjadril Ing. Jozef Hudák, hlavný 
kontrolór KSK, že dane sú jasne legislatívne upravené. 
Mgr. Martin Hrunka sa priklonil k tomu, že je priestor na hľadanie riešení, aby sa táto téma 
otvorila a prediskutovala. 
PhDr. Róbert Schwarz sa vyjadril, že podľa neho určite nešlo o úmysel voči kultúrnym 
organizáciám, ale dane boli zvyšované plošne. Nevylúčil že je možné sa zaoberať úľavou dane z 
nehnuteľností pre kultúrne inštitúcie v meste Košice napríklad tak, ako majú aktuálne úľavu  
napríklad športoviská. Samospráva si vie vypočítať prínos danej organizácie pre mesto. 
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Pavol Burdiga, predseda komisie sa vyjadril, že je možné, že poslanci, ktorí v miestnych 
zastupiteľstvách hlasujú o návrhoch si ani neuvedomujú následky a je potrebné na to upozorniť. 
Uviedol, že ho mrzí, že jedine takto rapídne zvýšilo daň z nehnuteľností mesto Rožňava. Nakoľko 
nie je v Mestskom zastupiteľstve mesta Rožňava a nemá na to dosah,  skúsi  tiež osobne rozprávať 
s dotknutými o tejto téme. Zároveň navrhol členom  komisie k tejto problematike prijať uznesenie.  
PhDr. Jana Knežová, uviedla, že pre všetkých je to ťažký rozpočtový rok. Je potrebné hľadať 
vzájomnú cestu spolupráce. 
K diskutovanej téme sa vyjadril aj PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, že zákon umožňuje oslobodiť od 
tejto dani z nehnuteľností organizácie a uviedol príklad z mesta Levoča. Uviedol, že je potrebné 
upozorniť na tento problém.  
 
Na rokovanie komisie  počas diskusie prišiel 1 člen komisie, počet prítomných: 17 
Záver: 
Členovia komisie v rámci diskusie vyjadrili súhlas so začatím rokovaní zo strany KSK s miestnou 
samosprávou ohľadom oslobodenia alebo zníženia daní z nehnuteľností pre kultúrne organizácie. 
 
Predseda komisie predniesol návrh na uznesenie v znení:  
„Kultúrna komisia žiada vedúcu odboru kultúry o rokovanie s primátormi a starostami miest         
v Košickom samosprávnom kraji ohľadom oslobodenia alebo zníženia dane z nehnuteľností pre 
kultúrne organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja“.  
Predseda komisie dal  za predložený návrh uznesenia hlasovať. 
 
Uznesenie č. 30/2024 
Kultúrna komisia žiada vedúcu odboru kultúry o rokovanie s primátormi a starostami miest           
v Košickom samosprávnom kraji ohľadom oslobodenia alebo zníženia dane z nehnuteľností pre 
kultúrne organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja. 
 
Hlasovanie č. 5  
Prítomní: 17 
Za: 17                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
Grantová výzva mesta Košice 2024 
V bode návrhy, podnety a požiadavky v rámci prebiehajúcej diskusie k daniam vystúpila Mgr. art. 
Ľubica Blaškovičová s informáciou o otvorenej grantovej výzve vyhlásenej Mestom Košice 
a Creative Industry Košice zameranú na podporu kultúry a kreatívneho priemyslu a o možnosti 
prihlásenia sa za hodnotiteľov projektov tejto výzvy. Grantová výzva mesta Košice 2024 a výzva 
na výber odborných hodnotiteľov je zverejnená na web stránke: www.cike.sk 
 
K bodu č. 6     
Rôzne 
Informácie z oblasti kultúry: 
PhDr. Jana Knežová, PhD. – zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, vedúca odboru kultúry informovala 
o aktuálnom dianí v kultúre a predstavila najbližšiu programovú ponuku kultúrnych organizácií. 
Pozvala členov komisie na pripravované kultúrne podujatia v mesiacoch  august až september. 
 
K bodu č. 7    
Rozvojové zámery Východoslovenskej galérie a komentovaná prehliadka 
Mgr. art. Dorota Kenderová, ArtD. – riaditeľka Východoslovenskej galérie informovala 
prítomných  o hlavnej  činnosti  galérie,   o výstavách  a  zbierkovom fonde,  o  finančnej  situácii, 
zámeroch rozvoja a investičných zámeroch. Následne pozvala členov komisie po ukončení 
rokovania komisie na komentovanú prehliadku galérie. 
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Predseda komisie poďakoval za prednesené informácie. 
 
Z rokovania komisie odišiel 1 člen komisie, počet prítomných: 16 
 
Uznesenie č. 31/2024 
Komisia berie na vedomie informáciu o rozvojových zámeroch Východoslovenskej galérie. 
 
Hlasovanie č. 6  
Prítomní: 16 
Za: 16                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený 
 
K bodu č. 8 
Záver 
Predseda komisie na záver informoval členov komisie, že nasledujúci termín  rokovania komisie 
je 08. 10. 2024. Poďakoval sa členom komisie za účasť a ukončil rokovanie komisie.  
 
 

 

 

       .................................................                                            ................................................... 
     PhDr. Jana Knežová, PhD.                                                            Pavol Burdiga 
            tajomníčka komisie                                                               predseda komisie 
      


